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Starosta obce Roman Urbánik, farár močenskej farnosti Peter Michalov 
a predseda sociálnej komisie Jozef Šuvada poďakovali Jánovi Danišovi.

Foto: Peter Sýkora
O štipendium v roku 2018 požiadali štyri študentky.

Foto: Marcela Lenčéšová

V spoločenskej sále hostí privítal starosta obce Roman Urbánik.
Foto: Marcela Lenčéšová

V kultúrnom dome zahrali seniorom na husliach žiaci základnej 
umeleckej školy.                                                                 Foto: Peter Sýkora

Divadelný súbor Svitá vystúpil s vtipným predstavením 
o vzťahu vnúčat k babke.                       Foto: Peter Sýkora
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Radostné, pokojné a požehnané prežitie vianočných sviatkov

a úspešný vstup do nového roka

želá všetkým čitateľom redakcia časopisu Močenok!

Liturgické slávenia vo farnosti 
počas vianočných sviatkov 2018 

(Kostol sv. Klimenta v Močenku)

22. 12. 2018 (sobota)
9.00 - 11.30 h
14.00 - 15.30 h predvianočná 
sv. spoveď

24. 12. 2018 (pondelok – Štedrý deň)
6.00 h roráty
0.00 h polnočná sv. omša

25. 12. 2018 (utorok – Božie narodenie)
7.00 h pastierska na úsvite
10.30 h sv. omša vo dne (farská)

26. 12. 2018 (streda – sv. Štefana)
7.00 h
10.30 h farská sv. omša
13.00 h koledovanie Dobrej noviny

27. 12. 2018 (štvrtok – sv. Jána)
18.00 požehnanie vín

28. 12. 2018 (piatok – sväté neviniatka)
18.00 h sv. omša

29. 12. 2018 (sobota)
7.00 h 
18.30 h sv. omša

30. 12. 2018 (nedeľa – sv. rodiny – 
Ježiša, Márie a Jozefa)
7.00 h
10.30 h
15.00 h pobožnosť za rodiny 
s obnovou manželských sľubov

31. 12. 2018 (pondelok – sv. Silvestra)
17.00 h sv. omša na konci roka 
so štatistikou a ďakovnou pobožnosťou

1. 1. 2019 (utorok – Nový rok, 
Bohorodičky Panny Márie)
7.00 h 
10.30 h
14.00 - 17.00 h výročná poklona farnosti

Farnosť Močenok pozýva veriacich na JASLIČKOVÚ SLÁVNOSŤ, ktorá 
bude prebiehať v utorok 25. decembra 2018 o 16.00 h v Kostole sv. Klimenta.

Obec Močenok Vás pozýva na LYŽOVAČKU NA DONOVALOCH
v sobotu 2. februára 2019.
- odchod autobusu o 7.00 h z centra obce, predpokladaný návrat o 18.00 h
- poplatok za dopravu na Donovaly 10 €/os.
- prihlásiť sa a uhradiť poplatok je možné v klientskom centre obecného úradu
do 25. januára 2019
- bližšie informácie na 037/655 23 74 alebo na media@mocenok.sk

P O Z V Á N K Y

Obec Močenok srdečne pozýva všetkých obyvateľov na NOVOROČNÝ 
OHŇOSTROJ. Podujatie sa uskutoční v utorok 1. januára 2019 o 17.00 h 
v areáli obecného úradu.
Program: príhovor starostu obce, občerstvenie pre návštevníkov

Farnosť Močenok Vás pozýva aj na SILVESTROVSKÚ KAPUSTNICU. 
Akcia sa bude konať v pondelok 31. decembra 2018 o 18.00 h v Pastoračnom 
centre v Kláštore, po skončení sv. omši.

OZ Rubín pozýva občanov na divadelné predstavenie DÁMSKY KRAJČÍR 
do Divadla Andreja Bagara v Nitre. 
- predstavenie sa odohrá 23. januára 2019 o 18.30 h
- cena vstupenky aj s dopravou je 14 €
- odchod autobusu z centra obce je o 17.30 h
- záujemcovia sa môžu prihlásiť u p. Evy Urbánikovej na tel. č. 0917 955 770

      Mužská spevácka skupina Močenskí speváci vydala koncom tohto roka CD s náz-
vom Keď som rukuval. Album nahrávala 15. novembra 2018 vo zvukovom štúdiu 
v Trnave.
    CD obsahuje 16 regrútskych piesní. Skladby vyberal vedúci skupiny Milan Ha-
lomi spolu so svojimi spevákmi. Album obsahuje viac i menej známe piesne, ako 
sú napríklad Už je vám regrúti, Keď mi prišla karta narukovať, Ešte je v tej Šali tá 
míra, Tá močenská omladina, Nad Močenkom zasvietilo slniečko, Keď som rukuval. 
Viaceré z nahratých skladieb sa podarilo uchovať vďaka členovi skupiny Močenskí 
speváci Štefanovi Lenčéšovi. Piesne si pamätá ešte zo svojej mladosti.
    Vydanie CD podporili Obec Močenok, Poľnohospodárske družstvo Močenok, 
MO Matice slovenskej, A - DEMO – Jozef Benčík, NÁKLADNÁ DOPRAVA – Ján 
Vereš, Pálenica Močenok, Penzión Anup, HP Transport-Logistik, KORA MONT, 

Močenskí speváci nahrali nové CD

Močenskí speváci nahrávali v štúdiu.
Foto: Peter Sýkora

Monstav – Štefan Brestič a TÓTH ŽELEZOOBCHOD.
     Nové CD skupiny Močenskí speváci Keď som rukuval, ale i ďalšie albumy s nahrávkami speváckych skupín z Močenka, nájdete 
v klientskom centre alebo v močenskej knižnici. Aj nimi môžete počas Vianoc potešiť svojich blízkych.                                 Peter Sýkora
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P O Ď A K O VA N I E 
Starosta obce PaedDr. Roman Urbánik, novozvolené poslankyne a poslanci Obecného zastupiteľstva 

v Močenku ďakujú spoluobčanom za prejavenú dôveru v Komunálnych voľbách dňa 10. novembra 2018.
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Komunálne voľby
10. 11. 2018 v obci Močenok

Počet zapísaných voličov  3656
Počet vydaných obálok   1685
Účasť voličov    46,08 %

Počet platných hlasovacích lístkov
odovzdaných pre voľby do zastupiteľstva 1 637

Počet platných hlasovacích lístkov
odovzdaných pre voľby starostu   1 648 

Volení kandidáti na starostu obce:
1. Roman Urbánik  (zvolený)  1420 hlasov
Smer - SD, Slovenská národná strana 
2. Stanislav Szabo   228 hlasov
nezávislý kandidát

Zvolení poslanci:
1. Peter Sýkora    1 114 hlasov
nezávislý kandidát
2. Veronika Kollárová   988  hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie
3. Marek Mesároš   979  hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie
4. Jozef Šuvada    939  hlasov
nezávislý kandidát
5. Stanislav Šimko   843  hlasov
Smer - sociálna demokracia
6. Štefan Horňák   788  hlasov
nezávislý kandidát
7. Ernest Vereš    701  hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie
8. Miroslav Pápay   686  hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie
9. Ľuboš Blažo    682  hlasov
Slovenská národná strana
10. Eva Molnárová   643  hlasov
nezávislý kandidát
11. Vladimír Vereš   565  hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie

Náhradníci:
12. Jozef Nagy    402  hlasov
Slovenská národná strana   
13. Milan Judák    362  hlasov
Kotleba - ĽSNS

Výsledky volieb do samosprávy 
     V sobotu 10. novembra 2018 sa na celom Slovensku uskutočni-
li voľby do samospráv obcí a miest. Voľby sa konali aj v troch 
volebných miestnostiach v Močenku. Volebné miestnosti boli 
pre voličov otvorené od rána od siedmej, až do večera do desiatej 
hodiny, a to na základnej škole, obecnom úrade a v kultúrnom 
stredisku. Voliči, ktorých bolo v týchto voľbách oprávnených 
voliť 3 656, prichádzali k volebným urnám už od skorého rána, 
čo nám potvrdili členovia všetkých troch okrskových volebných 
komisií.
   Zo spomínaných 3 656 oprávnených voličov bolo odovzdať 
svoj hlas kandidátom na starostu alebo poslancov 1 685 voličov, 
čo znamená 46 % účasť. Na celom Slovensku bola priemerná vo-
ličská účasť 48,7 %. 
   Výsledky volieb ukázali, že našu obec bude viesť najbližšie štyri 
roky opäť Roman Urbánik, ktorý získal podporu 1 420 voličov. 
„Dovoľte, aby som sa poďakoval všetkým občanom, ktorí priš-
li k voľbám a využili toto svoje základné právo zvoliť si svojich 
zástupcov v samospráve. Osobitne sa chcem poďakovať tým 
spoluobčanom, ktorí mi odovzdali hlas a dali mi dôveru aj pre 
nasledujúce štyri roky. Napriek všetkým osočovaniam, ohovára-
niam a iným situáciám, ktoré nastali v predvolebnej kampani, 
práca starostu a práca poslanca nie je o osobnom egu, ale o službe 
ľuďom. Hlasy voličov, ktoré dostali poslanci, aj ja, vnímame ako 
prejavenú dôveru a takto s ňou budeme narábať aj v nasledu-
júcich štyroch rokoch tak, aby sme sa na konci volebného ob-
dobia mohli postaviť pred svojich spoluobčanov a zložiť im účty, 
čo sme pre nich dokázali za štyri roky urobiť a čo sme pre obec 
dokázali zariadiť,“ poďakoval sa opätovne zvolený starosta obce 
Roman Urbánik. 
       Poslanecký zbor bude pracovať v zložení – Ľuboš Blažo, Štefan 
Horňák, Veronika Kollárová, Marek Mesároš, Eva Molnárová, 
Miroslav Pápay, Peter Sýkora, Stanislav Šimko, Jozef Šuvada, 
Ernest Vereš a Vladimír Vereš. Starosta obce a nový poslanecký 
zbor sa stretnú na prvom spoločnom rokovaní, ustanovujúcom 
zasadnutí, 10. decembra 2018.                          Marcela Lenčéšová

Niektorí z voličov mali pri voľbách aj pomocníkov.
Foto: Marek Karlubík
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 Finančné
 zdravie obce
    Ineko je mimovládna nezisková orga-
nizácia, ktorá funguje ako inštitút pre so-
ciálne a ekonomické reformy. Pravidelne 
hodnotí napríklad školy, nemocnice či 
samosprávy na základe rôznych ukazo-
vateľov a výsledky zverejňuje. V rámci 
pravidelného monitorovania samospráv 
má naša obec vzhľadom na hodnotené 
ukazovatele čoraz lepšie hodnote-
nie. „Nielen Ineko, ale aj ja v pravidel-
ných stanoviskách k návrhu rozpočtu 
a k záverečnému účtu hodnotím hos-
podárenie obce,“ – konštatoval hlavný 
kontrolór našej obce Ladislav Fúska – 
„Čo sa týka Ineka, vysoko vyzdvihuje 
z roka na rok klesajúcu zadlženosť obce. 
Zadlženosť obce je daná ako percen-
to príjmov k predchádzajúcemu roku z 
bežných príjmov. Je stanovené na hodno-
tu 60 %. Obec je momentálne pod 20 %, 
kým na začiatku volebného obdobia sa za-
dlženosť blížila takmer k 60 %. Konkrétne 
za rok 2017 bola zadlženosť okolo 18 %. 
Je tam tiež vyčíslená zadlženosť obce k 
počtu obyvateľov – to je ešte zaujímave-
jšie. Zadlženosť na Slovensku na občana 
je okolo 8 000 eur. Zadlženosť Močenka 

na obyvateľa obce je okolo 150 eur, čo je 
absolútne neporovnateľné.“
    V rámci hospodárenia obce vedenie 
už v druhej polovici kalendárneho roka 
pripravovalo rozpočet na budúci rok, aby 
mohol byť predložený na posledné roko-
vanie obecného zastupiteľstva koncom 
októbra. „Na tom návrhu rozpočtu je zau-
jímavé, že je to rozpočet, ktorý sa prelína 
z roka na rok. To prelínanie je pozitívne 
v tom, že to nie je uzavretý cyklus jedného 
roka. Cyklus jedného roka je pomerne zlý 
pri investičných akciách, pretože každý, 
kto niečo staval alebo prerábal, vie, že 
dom sa nedá naprojektovať a postaviť 
za jeden rok, že veľakrát príprava k re-
alizácii investičnej akcie je výrazne dh-
šia ako postavenie diela. Rok 2018 sa dá 
pozitívne hodnotiť aj z počtu investičných 
akcií, ktoré sú v obci realizované, či už 
z prostriedkov obce alebo z dotácií. 
Najvýznamnejšie investičné akcie boli 
rekonštrukcia materskej školy, miestnej 
komunikácie, hasičskej zbrojnice, tržnice 
a podobne,“ doplnil Ladislav Fúska. 
   Inštitút Ineko hodnotí hospodárenie 
našej obce v ostatných rokoch mimori-
adne priaznivo a za rok 2017 ho označu-
je číslom 5,4 z možných 6 bodov, čo vy-
jadruje výborné finančné zdravie obce.

Marcela Lenčéšová

Dotácia na ozvučenie 
kultúrneho domu
   Kultúrny dom – kino – bol v našej 
obci dobudovaný a daný do užívania 
v roku 1993. Vtedy bol objekt vyba- 
vený svetelnou a zvukovou technikou, 
ktorá je po 25 rokoch už za zenitom 
svojej životnosti. Z tohto dôvodu bolo 
nutné uvažovať nad obnovou techniky. 
Ozvučenie sa dočkalo obnovenia ako 
prvé. „Na základe predloženej žiadosti 
na ministerstvo financií z prerozdele-
nia z výnosov z lotérií obec Močenok 
získala 10 000 eur na rekonštrukciu oz-
vučenia v kinosále. Tieto finančné pros-
triedky spolu s prostriedkami, ktoré 
boli vyčlenené z rozpočtu obce v rovna-
kom objeme, to znamená 10 000 eur, 
postačili na to, aby sme úplne prebu-
dovali ozvučenie tak, aby bolo funkčné, 
aby slúžilo pri spoločenských poduja-
tiach a akciách, ktoré obec Močenok 
organizuje,“ vysvetlil starosta obce 
Roman Urbánik. 
  Počas druhej časti Gorazdovho 
Močenka, ktorá sa konala v druhej 
polovici októbra, bola už ozvučovacia 
technika v kultúrnom dome komplet-
ná a diváci si počas predstavení mohli 
vychutnať neporovnateľne lepší zvuk 
ako kedykoľvek doteraz. Na svoj čas, 
samozrejme, čaká aj svetelný park, 
aby mali diváci zážitok z divadelných 
predstavení alebo vystúpení na pódiu 
dokonalý. „Za posledné tri roky je toto 
už tretí príspevok, ktorý sme dostali 
z ministerstva financií. Dostali sme ho 
aj v roku 2016, aj v roku 2017. Tieto 
finančné prostriedky sme v tom ob-
dobí použili na rekonštrukciu, respek-
tíve prebudovanie obecného rozhlasu 
na bezdrôtový rozhlas,“ doplnil fakty 
starosta Urbánik.

Marcela Lenčéšová

Úspešný projekt na zníženie energetickej 
náročnosti obecného úradu
     Obec v roku 2017 reagovala na zverejnenú výzvu a podala projekt na zníženie ener-
getickej náročnosti budovy obecného úradu. Projekt bol úspešný a bude sa realizovať. 
„Sme radi, že sa nám podarilo uspieť v tomto projekte, pretože je zameraný na zníženie 
energetickej náročnosti, čo v praxi znamená, že v budove obecného úradu, ale aj v ostat-
ných priestoroch – na pošte alebo v spoločenskej sále – sa urobia opatrenia, ktoré znížia 
náklady na tepelnú a elektrickú energiu. V konečnom dôsledku by mal byť v budove vyšší 
komfort pre všetkých, ktorí sa v nej pohybujú, pracujú tu, ale aj pre tých, ktorí napríklad 
využívajú priestory spoločenskej sály,“ informoval o projekte starosta obce Roman 
Urbánik.
     Najmä v spoločenskej sále množstvo presklenej plochy spôsobuje, že v zime sa ten-
to priestor ťažko vykuruje a v lete je tu veľmi teplo aj napriek nainštalovanej klima-
tizácii. Realizáciou projektu ba sa mali tieto problémy odstrániť, pretože budú všetky 
presklené plochy vymenené. Namiesto plynu sa na kúrenie použijú tepelné čerpadlá, 
ktorých využívanie predstavuje momentálne najefektívnejší a najúspornejší spôsob 
vykurovania. Zateplí sa aj strecha. 
    „Po podpísaní zmluvy a skontrolovaní verejného obstarávania by sa samotné práce 
mohli začať na jar 2019. Naša predstava je, že začiatkom marca. Mali by podľa zmluvy 
trvať približne 6 mesiacov, takže niekedy na jeseň 2019, možno v septembri – začiatkom 
októbra, by mohli byť práce ukončené. Celkové náklady na projekt sú 829 916 eur, 5 % 
spoluúčasť obce je asi 41 500 eur. Tieto náklady zahŕňajú všetky platby v rámci tohto pro-
jektu, to znamená projektovú dokumentáciu, manažment projektu, ale aj samotné práce, 
ktoré v rámci projektu budú zrealizované,“ doplnil informácie starosta Urbánik. 
      V rámci projektu budú v interiéri budovy vymenené vykurovacie telesá a svietidlá, 
iné práce v interiéri projekt nezahŕňa, pretože nespadajú do energetického zhodnotenia 
budovy.                                                                                                            Marcela Lenčéšová

Aktuality z obce
V domove dôchodcov Milosrdného 
samaritána v našej obci pribudol 
nový pomocník – z dotácie Minis-
terstva práce, sociálnych vecí a ro- 
diny SR vedenie zariadenia zadováži-
lo nový žehliaci lis, tzv. mangeľ.
   Jeho predchodca slúžil už 
od roku 1997. Bol výrazne opotrebo-
vaný a pre potreby zariadenia málo 
výkonný. Nový stroj si pracovníčky 
domova pochvaľujú – dokážu ním 
za rovnaký čas ožehliť viac textílií 
a v lepšej kvalite. Marcela Lenčéšová
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Stretnutie k výskumu 
na kalvárii
     Pred niekoľkými rokmi sa v našej obci 
na kalvárii realizoval archeologický výs-
kum, počas ktorého odborníci hľadali prvú 
sakrálnu stavbu v našej obci – kostolík sv. 
Klimenta spomínaný v Zoborskej listine. 
Výskum sa začal v roku 2008 a skončil sa 
v roku 2013. Napriek tomu, že faktické 
dôkazy o jeho presnej polohe archeológovia 
nenašli, stretli sa odborníci aj zástupcovia 
samosprávy v prvej polovici októbra 2018 
na Obecnom úrade v Močenku, aby prero-
kovali ďalší postup riešenia situácie. „Vra- 
ciame sa k výsledkom z roku 2013, kedy 
sme konštatovali, že je tu potenciál ďalšieho 
výskumu, ktorý by mal byť predovšetkým 
nedeštruktívny, teda výskumu geofyzikál-
nymi metódami. Ten by nám mohol identi-
fikovať miesto, kde by ešte teoreticky tá za-
niknutá sakrálna stavba mohla stáť. Vieme, 
v akej hĺbke sme nachádzali zvyšky doteraz 
zistených stavieb, teda zvonice, vieme, v 
akej hĺbke sa nachádzajú kamenné zvyšky 
zo základového muriva, a na túto hĺbku musí 
geofyzik nastaviť svoje prístroje a v tejto 
hĺbke sledovať anomálie. Máme výhodu, že 

poloha je dostatočne geodeticky zameraná, 
takže sme schopní s veľkou presnosťou určiť 
územie, v ktorom je ešte aký-taký potenciál 
umiestnenia sakrálnej stavby. Z materiál-
neho hľadiska sme sa zatiaľ nedostali ďalej 
ako do renesancie, to znamená najhlbšie do 
15. storočia. Z toho storočia máme dote- 
rajšie zvyšky zvonice a negatívy tehlových 
základov,“ zhrnul krátko výsledky výskumu 
archeológ Karel Prášek. „Situácia je komp-
likovaná rovnako ako história tejto lokality, 
pretože najstaršie písomné pramene nám 
poukazujú na existenciu sakrálnej stavby, 
čo sa vlastne archeologickým výskumom 
preukázalo, pretože aj novšie stavebné ob-
jekty, ktoré boli v tejto lokalite nájdené, 
boli osadené do starších hrobov a hroby 
obyčajne bývali situované pri sakrálnych 
objektoch. Takže tá indícia na existenciu 
toho najstaršieho kostola tu je. Čo sa však 
nepodarilo preukázať, je samotná existencia 
tejto stavby, pretože kopec bol mnoho ráz 
tvarovaný, navážkami upravovaný, staveb-
nými aktivitami zmenený, takže to, čo nás 
bude do budúcnosti čakať, bude závisieť 
od geofyzikálneho výskumu. Možno od neho 
sa odvinie aj ďalšia etapa nášho rozmýšľania 
o tom, ako ďalej naložiť so zisteniami, ktoré 

nám geofyzikálny výskum preukáže. Ak by 
sa podarilo dokázať, že máme niečo skryté 
v teréne, tak je možnosť, že by sa pokračova-
lo v archeologickom výskume,“ vysvetlil 
riaditeľ Krajského pamiatkového úradu 
v Nitre Peter Jurkovič. 
    V prípade, že by geofyzikálny prieskum 
nepriniesol nové výsledky, boli by vhod-
ným spôsobom priamo v lokalite kalvárie 
prezentované doterajšie výsledky výsku-
mu. Uvažuje sa o prezentácii formou infor-
mačnej dosky so stručným zhodnotením 
celého výskumu a popisom nájdených arte-
faktov. „Na základe dohovoru Otca biskupa 
Rábeka a pána riaditeľa Krajského pamiat-
kového úradu v Nitre sme sa rozhodli zor-
ganizovať toto stretnutie. Výsledok je ten, 
že to, čo bolo doteraz zistené, bude vydané 
v rámci nejakej správy a bude to verejne 
k dispozícii. Zároveň sa urobí radarový geo-
prieskum, ktorý povie, akým spôsobom v 
danej lokalite postupovať. Za obec Močenok 
sme prisľúbili, že Močenok ako obec bude 
nápomocná v prípade ďalšieho prieskumu,“ 
skonštatoval starosta obce Roman Urbánik.  
     Georadarový prieskum by sa mal v loka-
lite kalvárie uskutočniť najneskôr do konca 
kalendárneho roka.      Marcela Lenčéšová

    Výstavba nového trhoviska na Školskej ulici v našej obci bola 
naplánovaná na rok 2016 s rozpočtom približne 137-tisíc eur. 
Práce sa začali zbúraním starých budov a vyčistením priestoru 
počas jari 2016. V októbri 2016 bola po dvoch súťažiach na výber 
dodávateľa prác vybratá firma, ktorá mala zrealizovať stavbu 
budovy trhoviska. S realizáciou sa začalo v novembri 2016, ale roz-
behnuté práce po niekoľkých mesiacoch zabrzdil pád ochranného 
múra biskupského kaštieľa, ktorý sa nachádza v ochrannom pásme 
pamiatkovej rezervácie. Rokovania s Krajským pamiatkovým úra-
dom v Nitre a legislatívny proces zabrali niekoľko mesiacov, počas 
ktorých boli práce zastavené.
        Pred niekoľkými dňami, teda v novembri 2018, boli dokončené 
všetky práce súvisiace s budovaním novej miestnej tržnice a usku-
točnila sa jej kolaudácia. „Do polovičky októbra sme na základe 
výmeru a výkazu, ktorý hovoril o nejakej sume na vybudovanie 
trhoviska, nevyčerpali ani stanovenú sumu finančných prostried-
kov a myslím, že ju ani nevyčerpáme. Bola to suma na úrovni 

137-tisíc eur a napriek tomu, že sa na trhovisku zrealizovali práce 
navyše, máme rezervu viac ako 16-tisíc eur,“ – ozrejmil situáciu s 
financovaním stavby starosta obce Roman Urbánik – „Práce na-
vyše súviseli s výstavbou nového múra a s tým spojenými krokmi, 
ako sú statické posudky, vyjadrenia a podobne. Mimo plánu sme 
vybudovali gabionový múr od hostinca Benková a urobili sme aj 
práce navyše v súvislosti s odvodom dažďovej vody.“ 
    Dotknuté inštitúcie, ktoré sa zo zákona zúčastnili kolaudácie 
trhoviska, vydali kladné kolaudačné rozhodnutia a miestne trho-
visko môže byť uvedené do prevádzky. „Máme platné všeobecne 
záväzné nariadenie (VZN) a máme aj vnútornú smernicu, ktorá 
hovorí o výške poplatkov na miestnom trhovisku. Do zastupi-
teľstva pre najbližšie obdobie pripravíme nové VZN, ktoré bude 
reagovať na zmenené podmienky trhoviska tak, aby zodpoveda-
li tomu, čo všetko vo výbave trhoviska je, a navrhneme aj výšky 
poplatkov za prenájom trhových miest. Trhovisko je skolaudované 
a je prevádzkyschopné,“ doplnil starosta Urbánik.
       Sociálne zázemie trhoviska – budova, ktorá je tam postavená – 
je modernou stavbou so zelenou strechou, fotovoltickými článka-
mi a elektrickým vykurovaním. Nachádzajú sa v nej sociálne 
zariadenia pre návštevníkov trhoviska i predávajúcich. Pre predá-
vajúcich sú k dispozícii predajné stoly a priestor je tu vybudovaný 
aj pre predajcov, ktorí si prinesú vlastné stoly. Trhovisko bude 
spustené do prevádzky podľa aktuálne platných noriem a cenníka. 
„Doteraz sme trhovisko realizovali na verejných priestranstvách 
popri chodníkoch, dnes už máme úplne iné vybavenie a to všetko 
musí byť vo VZN obsiahnuté, ale nebráni nám to v tom, aby sme 
trhovisko prevádzkovali,“ spresnil starosta.
       Nové priestory trhoviska by mali byť uvedené do prevádzky 
v priebehu najbližších dní.

Marcela Lenčéšová

Trhovisko bolo skolaudované
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 Ako riešiť rozkopávky verejných priestranstiev
    Mnoho majiteľov nehnuteľností v našej obci počas celého roka rieši najrôznejšie stavebné aktivity. Niektoré z nich zasahujú aj 
do verejného priestranstva, ktoré spravuje obec. V takomto prípade musí stavebník požiadať stavebný úrad v obci o povolenie rozkopať 
verejné priestranstvo. „Pred každým zásahom do verejného priestranstva, čo je napríklad realizácia vodovodnej, kanalizačnej, elektric-
kej či plynovej prípojky a práce spojené s týmito výkopmi (realizácia koncovej, štartovacej jamy, pretláčanie pod cestou a podobne) 
je vlastník danej nehnuteľnosti povinný podať žiadosť na Obecnom úrade v Močenku. Žiadosť na predpísanom tlačive je dostupná 
na webovej stránke obce alebo na Obecnom úrade v Močenku v kancelárii stavebného úradu,“ uviedla nás do problematiky pracovníč-
ka Stavebného úradu v Močenku Zuzana Verešová.
    Výnimkou sú nehnuteľnosti susediace so štátnou cestou, teda cestou 3. triedy na uliciach Nitrianska, Sv. Gorazda, Čingov a Biskupa 
Klucha, kde je potrebné o povolenie na rozkopávku verejného priestranstva požiadať Okresný úrad v Šali, odbor dopravy a pozemných 
komunikácií. „Po vydaní príslušného rozhodnutia je žiadateľ povinný požiadať o vytýčenie pozemných vedení inžinierskych sietí ich 
správcami v mieste stavby. Môže, samozrejme, nastať aj situácia, že stavebník poškodí niektorú z inžinierskych sietí, avšak v takomto 
prípade, ak by nemal vytýčené siete, všetky náklady spojené s opravou hradí on,“ doplnila Zuzana Verešová.
        Vytýčenie sietí je dôležité nielen v súvislosti so šetrením financií stavebníka, ktorý musí opravu poškodených sietí uhradiť, ale aj v súvis-
losti s fungovaním sietí. Problém s poškodeným vodovodom či plynovým potrubím ovplyvní prevádzku v celej lokalite na niekoľko hodín, 
v horšom prípade dní. Poškodenie napríklad optickej siete pre telefón, internet a televíziu alebo internetového vedenia spôsobí síce do-
časný problém najbližším susedom s príjmom signálu, ale najmä načrie hlboko do peňaženky stavebníka, lebo oprava takéhoto vedenia 
je veľmi nákladná. Všetky informácie týkajúce sa potrebných povolení získa každý záujemca v kancelárii stavebného úradu v budove 
obecného úradu na prízemí.                                                                                                                                                       Marcela Lenčéšová
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    Separácia a následné zhodnocovanie odpadov sú do budúcnosti 
jedinou cestou, ako sa nedať zasypať tonami komunálneho odpadu 
na obrovských skládkach, ktoré pretrvajú stáročia. Intenzívne sa 
touto problematikou zaoberá celý vyspelý svet. Problém množstva 
najrôznejších odpadov rieši aj Ponitrianske združenie obcí pre 
separovaný zber (PZO), do ktorého patrí aj naša obec. „Každá 
obec v PZO musí mať vypracovaný program odpadového hos-
podárstva a cieľom tohto programu je čo najviac znížiť množstvo 
zmesového komunálneho odpadu, respektíve jeho množstvo 
na skládkach. Nariadenie Európskej únie hovorí o tom, že 
Slovensko musí do roku 2020 znížiť množstvo odpadu, ktorý sa 
skládkuje, na 50 %. To znamená, že maximálne 50 % odpadu sa 
bude skládkovať. Ostatné sa musí triediť,“ oboznámil nás s proble- 
matikou projektový manažér PZO Michal Bakyta. 
    Z celkových analýz na Slovensku vyplýva, že triedime len oko-
lo 15 % odpadu, čo je oproti plánu priepastný rozdiel. Tieto pro-
blémy rieši v rámci Ponitrianskeho združenia obcí program odpa-
dového hospodárstva každej obce. Obyvatelia obcí združenia sú 
v triedení našťastie dlhodobo úspešnejší ako zvyšok Slovenska. 
„Čo sa týka združenia, tam je situácia nadpriemerne dobrá voči 
ostatným obciam a mestám na Slovensku. Priemer združenia dnes 
je 53 % odpadu, ktorý sa skládkuje k 47 % odpadu, ktorý sa zhod-
nocuje. Robíme všetko pre to, aby sme do roku 2020 spoločnými 
silami dosiahli tú hranicu 50 na 50 vo všetkých obciach,“ doplnil 
Michal Bakyta. „Výsledky z posledných rokov ukazujú na zlepšu-
júcu sa tendenciu v separovaní odpadu. My sme mali v posled-
nom roku, ktorý bol hodnotený, vyseparovaných zhruba 50 % 
zložiek všetkého odpadu. Toto číslo je v rámci obce dobré, pre-
tože nariadením vlády sa od roku 2019 upravuje výška poplatkov 
za uloženie odpadu na skládkach pre obce. Je to zákonný poplatok, 
ktorý každá obec platí, a jeho výška sa bude odvíjať od množstva 
vyseparovaného odpadu v rámci obce,“ zhodnotil úroveň separo-

vania odpadov v obci starosta Roman Urbánik.  Skládkovanie ko-
munálneho odpadu sa bude s výhľadom do budúcnosti postupne 
stále iba zdražovať. Znamená to, že poplatky za odpady už nik-
dy nebudú nižšie, ako sú momentálne. „Ak chceme do budúcna 
udržať poplatky za odpady na približne takej úrovni, ako teraz, 
musíme ešte viac zvýšiť podiel separovaných zložiek. Poplatky 
za uloženie zmesového odpadu sa budú meniť v závislosti od toho, 
ako daná obec triedi odpad. Znamená to, že čím viac bude obec 
odpad triediť, tým menej zaplatí za uloženie zmesového odpadu 
na skládke,“ vysvetlil Bakyta. 
      Z uvedeného vyplýva, že čím dôslednejšie budeme separovať, 
tým menej nám zostane zmesového komunálneho odpadu, 
za skládkovanie ktorého sa platí stále viac. Napríklad v roku 2019 
sú poplatky pre obce za skládkovanie odpadu v rozmedzí od 5 
do 17 eur za tonu komunálneho odpadu podľa úrovne separova-
nia, čo je rozdiel až 12 eur. V roku 2020 je rozdiel v poplatku medzi 
dobre a zle separujúcimi obcami až 18 eur a v roku 2030 až 30 eur. 
„Rozdiely v poplatkoch sú dosť zásadné. Pri separácii na úrovni 50 
% budeme v roku 2019 platiť poplatok asi 7 eur za tonu, ale v roku 
2030 sa dostávame až na hodnoty 21 a viac eur, takže separovanie 
je dôležité nielen vo vzťahu k životnému prostrediu, ale aj k ekono-
mike obce. V prípade, že nebudeme v obci dostatočne separovať, 
určite sa bude musieť vedenie obce zaoberať zvýšením poplatkov 
občanov za komunálny odpad, a preto je to motivácia pre nás 
všetkých, prečo lepšie separovať,“ dodal starosta Urbánik.
Čo sa týka triedenia odpadov, všetci máme ešte určite rezervy. Je 
to možno náročnejšie na zvažovanie, čo do ktorej nádoby naozaj 
patrí, ale napríklad na stránke obce na hornej modrej lište v sekcii 
ÚRAD je záložka ODPADOVÉ HOSPODÁRSTVO, kde je presne 
vypísané, aké komodity, do ktorého farebného kontajnera patria 
alebo nepatria.

Marcela Lenčéšová

Separácia odpadov a poplatky za skládkovanie

Oznamujeme občanom, že si môžu v klientskom centre obecného úradu vyzdvihnúť nálepky na označenie nádob 
komunálneho odpadu na rok 2019. Nálepky budú vydané občanom, ktorí nemajú voči obci žiadne podlžnosti!
Neoznačené nádoby nebudú po novom roku vyvezené.

Močenok / časopis obyvateľov obce
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Sté výročie ukončenia 1. svetovej vojny
    Prvá svetová vojna, ktorá bola v tom čase najväčším vojnovým konfliktom na svete, sa začala 28. júla 1914. Spúšťačom konflik-
tu bola vražda následníka rakúsko-uhorského trónu Františka Ferdinanda d’Este v Srbsku. Následne Rakúsko-Uhorsko vyhlásilo 
Srbsku vojnu, čo spustilo reťazovú reakciu vedúcu k vojne v celej Európe v priebehu jedného mesiaca. Neskôr sa rozšírila aj 
na Blízky východ, do Afriky, Číny a Tichomoria. Veľké mocnosti nielen z Európy sa rozdelili na dva tábory bojujúce proti sebe. 
Na jednej strane štáty tzv. Dohody ako Francúzsko, Rusko, Spojené kráľovstvo, Taliansko, Japonsko, USA a ďalšie proti Ústredným 
veľmociam ako Nemecko, Rakúsko-Uhorsko, Osmanská ríša, Bulharsko a podobne. Počas vojny bolo do bojov zmobilizovaných viac 
ako 60 miliónov vojakov.
     Slovensko bolo súčasťou Rakúsko-Uhorska a do armády bolo povolaných asi 450-tisíc Slovákov, z nich takmer 70-tisíc zahynulo 
a viac ako 60-tisíc bolo zmrzačených. Veľa Slovákov však bojovalo aj na opačnej strane – v Česko-slovenských légiách vo Francúzsku, 
Rusku a Taliansku, kde sa dostali ako vojnoví zajatci alebo tam pred vojnou žili. Na formovaní légií sa významne podieľal slovenský 
generál vo francúzskych službách Milan Rastislav Štefánik. Celkovo padlo v tejto vojne na oboch stranách 10 miliónov vojakov, 
zranených bolo 21 miliónov a nezvestných zostalo takmer 8 miliónov ľudí. Vojna sa bytostne dotýkala aj Močenka, hoci sme neboli 
vo vojnovej zóne, chlapi z obce museli narukovať. Je známych 36 mien mužov z našej obce, ktorí položili život za to, aby nasledu-
júce generácie mohli žiť lepší život. Dovtedy najhroznejší vojnový konflikt sa skončil 11. novembra 1918 víťazstvom štátov Dohody 
a porážkou Rakúsko-Uhorska, Nemecka, Osmanskej ríše a ostatných štátov. Po skončení vojny a následnom rozpade tisícročnej 
monarchie Rakúsko-Uhorska vzniklo v Európe mnoho nových štátov vrátane Československa.
     Úcta patrí všetkým obetiam tejto vojny.                                                                                                                          Marcela Lenčéšová

ich rodinní príslušníci a veľmi sa im páčila myšlien-
ka, že v našej obci bude konkrétne miesto, kde im 
môžu zapáliť symbolickú sviecu. „Je to dobrý nápad 
a ja si to tu vždy pripomeniem. Ja som totiž nepoznala môjho ded-
ka Vojtecha Straňáka, ktorý tu bol menovaný. Zomrel v roku 1915, 
môj otec sa narodil v roku 1914,“ potešila sa symbolickému miestu 
posledného odpočinku Mária Blehová. „Patrí sa vzdať úctu všet-
kým, ktorí nás opustili za našu slobodu a obetovali svoje životy. Je 
pekné, že sa to urobilo práve teraz, a vyzerá to naozaj dobre,“ myslí 
si Ľudovít Kompas. Všetkým padlým, nielen v prvej, ale aj v druhej 
svetovej vojne položili k pamätníku na znak úcty veniec starosta 
obce Roman Urbánik a zástupca starostu Peter Sýkora. Slávnos 
tnú atmosféru dotvorili spevom Močenskí speváci. „Je to pekná 
myšlienka. Môžeme si spomenúť na tých, ktorí zomreli v prvej 
a druhej svetovej vojne, práve na tomto mieste. Vieme, že tých 
ľudí, ktorí takto obetovali svoj život, bolo veľmi veľa, a je dôstojné, 
že si na nich tí, ktorí po nich prichádzajú, spomínajú,“ konštatoval 
farár našej farnosti Peter Michalov. „Zastupiteľstvo obce a obec 

ako taká sa rozhodli vybudovať pamätník, ktorý by pripomínal 
všetky obete prvej aj druhej svetovej vojny. Snažili sme sa pamät-
ník dokončiť v tomto čase, kedy si pripomíname sté výročie konca 
1. svetovej vojny. Myslím, že bude dôstojným miestom, kde sa 
budú ľudia zastavovať, rozmýšľať a spomínať na svojich blízkych. 
Možno budú rozmýšľať aj nad tým, čo je to mier a čo všetko je 
potrebné pre mier urobiť. Tí ľudia, ktorí vybojovali mier v prvej 
a druhej svetovej vojne, položili svoj život, dali to najcennejšie 
a aj keď my tu v Európe už viac ako sedem desaťročí žijeme 
v mieri, nie je to vždy samozrejmé. O tom nás presviedča aj 
minulé storočie, kedy boli až dve veľké krvavé svetové vojny,a 
preto si myslím, že pamätník na hornom cintoríne má svoje mie-
sto a svoj význam,“ doplnil starosta obce Roman Urbánik.
      Pamätník pripomínajúci obete vojen má v okoloidúcich 
evokovať nielen myšlienky na modlitby a pokojný odpočinok 
padlých vojakov, ale aj myšlienky a snahy na trvalé zachovanie 
mieru. 

Marcela Lenčéšová

Pamätník obetiam vojen

Pamätník odhlalil farár močenskej farnosti Peter Michalov a starosta obce 
Močenok Roman Urbánik                                                              Foto: Peter Sýkora

     Obec Močenok a Farnosť sv. Klimen-
ta Močenok pripravili na nedeľu 11. 
novembra 2018 slávnostné odhalenie 
a požehnanie pamätníka venovaného 
obetiam svetových vojen na hornom 
cintoríne. Podujatie bolo naplánované 
presne na 100. výročie ukončenia prvej 
svetovej vojny, v ktorej bojovali aj oby-
vatelia našej obce. 
     Slávnosť sa začala štátnou hymnou
v podaní Močenských spevákov, 
pokračovala odhalením pamätníka 
a príhovorom starostu obce Romana Ur-
bánika. Farár farnosti Močenok Peter 
Michalov následne pamätník požehnal. Z 
archívov sú známe asi štyri desiatky mien 
mužov z našej obce, ktorí položili životy v 
prvej svetovej vojne.
    Požehnania pamätníka sa zúčastnili aj
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Zoznam mien mužov z našej obce, ktorí položili životy v prvej svetovej vojne

Vojtech Boháč (padol v roku 1917), František Borovička (1914), Vincent Braun (1915), Jozef Buck (1917), Jozef Dičér 
(1915), Melichar Ember (1916), Štefan Fica (1916), Jozef Hambálek (1916), Štefan Herda (1915), Michal Horváth (1917), 
Michal Hrček (1916), Jozef Kaplan (1915), Štefan Klinka (1916), Ján Kolaroczi (1918), Pavol Kováč (1915), Štefan Kováč 

(1915), Vojtech Krész (1915), Jozef Látal (1917), Ernest Lenčéš (1915), Štefan Lenčéš (1915), Štefan Lenčéš (1918), 
Koloman Mesároš (1915), Vincent Mesároš (1915), Blažej Mondočko (1914), Ján Mondočko (1915), Ján Móri (1915), 
Ferdinand Novák (1918), Karol Novák (1915), Melichar Novák (1917), Vincent Packa (1918), Michal Peterka (1915), 
Štefan Roháč (1915), Vojtech Straňák (1915), František Šošovica (1916), Jozef Vörös (1914) a Vavrinec Vörös (1916).

Prosíme obyvateľov obce, ktorí vedia o svojich príbuzných padlých v prvej alebo druhej svetovej vojne, aby nám oznámi-
li ich mená. V dostupných archívoch nemusia byť zaznamenané všetky mená padlých a radi by sme menoslov hrdinov 
zverejnili v pripravovanej monografii o Močenku. Meno zosnulého vojaka aj s rokom úmrtia nám môžete oznámiť 
na mailovej adrese media@mocenok.sk alebo osobne v klientskom centre obecného úradu.            Ďakujeme za pomoc!

Rekolekcie v našej 
farnosti
Vo štvrtok 11. októbra 2018 sa v našej farnosti 
zišli na pravidelnom rekolekčnom stretnutí kňazi 
dekanátu Močenok, do ktorého patria farnosti 
Branč, Cabaj-Čápor, Ivanka pri Nitre, Jarok, Kolíňa-
ny, Mojmírovce, Pohranice, Svätoplukovo, Veľký 
Kýr, Žirany a, samozrejme, farnosť Močenok. Re-
kolekcia je pravidelné mesačné kňazské stretnutie, 
počas ktorého sa kňazi vzájomne povzbudzujú 
vo viere a riešia aj mnohé organizačné otázky v rám-
ci farností i dekanátu. Program rekolekcií sa začal 
svätou omšou v Kostole sv. Klimenta. „Rekolekcie 
začíname modlitbou breviára, potom dokumentmi 
Otca biskupa, ktorý sa nám mesačne prihovára, 
a potom riešime farské a dekanské záležitosti,“ – 
ozrejmil program stretnutia farár z Mojmíroviec 
Peter Mlynka – „Dnes máme taký špeciálny 
program, pretože navrhujeme nového dekana 
dekanátu na obdobie piatich rokov, sekretára 
a člena kňazskej rady. Potom máme duchovnú 
meditáciu od pána rektora z Nitry a nakoniec 
riešime rôzne otázky týkajúce sa farských pas-
toračných problémov.“ Navrhnutie nového dekana 
dekanátu je iba pomôckou pre Otca biskupa Judá-
ka, ktorý posúdi všetky okolnosti a rozhodne o tom, 
kto bude močenský dekanát viesť nasledujúcich5 
rokov. „Zhruba raz do roka sa ujde každej farnosti 
pocta, že prídu všetci kňazi z dekanátu na jedno 
miesto, kde spoločne slávia svätú omšu na úmysel, 
ktorý je daný. Potom nasleduje spoločné stretnutie, 
kde sa rozdelia práce, ktoré v tom mesiaci čaka-
jú jednotlivé farnosti a celý dekanát. Takže tento 
raz vyšiel rad na nás, na močenskú farnosť – je to 
v mesiaci október, ktorý je ružencovým mariáns-
kym mesiacom, tak sme slávili svätú omšu k Panne 
Márii ružencovej,“ doplnil farár našej farnosti  
Peter Michalov. Kňazi dekanátu stihli všetky po-
vinnosti spojené s rekolekčným stretnutím vybaviť 
za pol dňa, potom sa rozišli do svojich farností.

Marcela Lenčéšová

Vizitácia farnosti sv. Klimenta
    V polovici októbra, konkrétne v stredu 17. októbra 2018, sa v našej farnosti 
uskutočnila jej kánonická vizitácia diecéznym biskupom Viliamom Judákom. 
„Do našej farnosti prišiel na vizitáciu náš diecézny biskup. Je to vizitačná návšte-
va našej farnosti, kde biskup vizituje liturgické priestory – to znamená chrámy 
Božie, v ktorých sa slúži liturgia, ktoré používa Boží ľud na kult Boží, navštívil 
sociálne zariadenia, aby videl, ako je postarané po duchovnej stránke o našich 
seniorov. Taktiež je vždy naplánované stretnutie s ľuďmi vo farnosti, aby videl 
a vnímal potreby danej farnosti. Otec biskup počas vizitácie navštívil hlavný 
kostol farnosti – farský Kostol sv. Klimenta – a potom filiálny Kostol narodenia 
Panny Márie v Hornej Kráľovej, ktorý patrí taktiež do farnosti. Zaujímal sa aj 
o iné liturgické priestory. Aj ľudia mali záujem o stretnutie s biskupom či v jed-
notlivých domovoch, alebo aj pred a po svätej omši,“ ozrejmil základy vizitácie 
farár farnosti Močenok Peter Michalov. „Som milo prekvapený. Poznám vašu 
farnosť celé roky, ale vidím, že je tu živé spoločenstvo, ktoré má záujem o Božie 
veci, a hoci sa to množstvo zdá, že je menšie, ako bolo pred desaťročiami, predsa 
si myslím, že kresťania si uvedomujú, prečo veria, prečo chodia na bohoslužby 
a prečo žijú tieto hodnoty,“ vyjadril spokojnosť Otec biskup Viliam Judák.
    Vizitácia sa má podľa kódexu kánonického práva konať v každej farnosti 
minimálne raz za 10 rokov. Vizitácie sú teda pravidelné návštevy biskupa v jed-
notlivých farnostiach diecézy.
    „Z každej vizitácie je záznam, ktorý slúži aj ako dejinný odkaz o tom, v akej 
kondícii tá-ktorá farnosť bola, alebo je, čo sa v nej udialo, čo sa v nej deje, aký li-
turgický život prežíva. Napríklad aj my mnohé historické fakty máme z vizitácií, 
ktoré boli konané napríklad za biskupa Klucha. Čerpáme z nich mnohé in-
formácie pre dnešnú dobu, takže je to aj taký historický pohľad na farnosť pre 
generácie po nás,“ doplnil farár Michalov.
     Záznam z októbrovej vizitácie našej farnosti v týchto dňoch ešte nemá farár 
farnosti Peter Michalov k dispozícii.                                          Marcela Lenčéšová

Obetné dary počas sv. omše otcovi biskupovi Viliamovi Judákovi 
priniesli aj močenské deti.                                         Foto: Peter Sýkora
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Gorazdov Močenok pokračoval v októbri
    V druhej polovici októbra, 19. a 20., pokra-
čoval celonárodný festival kresťanského diva-
dla Gorazdov Močenok svojou druhou časťou. 
V tejto časti sa porote a divákom predstavili 
3 súťažné predstavenia a jedno nesúťažné di-
vadelné vystúpenie. 
    Súťažná časť sa začala v piatok predstavením 
pod názvom Na krídlach v podaní Divadel-
ných Panterov pri Základnej umeleckej škole 
Jozefa Rosinského z Nitry. Inscenáciu na ná-
met Ireny Brežnej režijne zastrešila skúsená 
Marica Šišková. Mladí Nitrania sa popasovali 
s ťažkým námetom z prvej polovice minulého 
storočia, kedy nikto v spoločnosti nesmel po-
vedať, čo si myslí, ak nechcel mať problémy, 
pretože načúvajúce uši súdruhov boli všade. 
Knihu, ktorá bola námetom, si prečítali všetci 
herci. „Začali sme sa s tou myšlienkou pohrá-
vať, mysleli sme si, že možno by stálo za to sa 
s tým stotožniť. Pre deti to bola príležitosť viac 
sa zoznámiť s tou dobou. Prijali to a zaujíma-
lo ich to, veľa sa pýtali starých rodičov, čítali 
knihy, pozerali filmy z toho obdobia. Myslím, 
že to vyšlo,“ konštatovala režisérka Marica Šiš-
ková.
   V hľadisku boli všetky vekové skupiny di-
vákov – takí, ktorí si zobrazovanú dobu veľmi 
dobre pamätajú, aj takí, ktorí sú na to, aby si 
to pamätali, veľmi mladí. „Ja som bola vtedy 
dievča a je to tak, že pravda sa nedala pove-
dať. Bolo to tak, ako to vykreslili, boli šikov-
ní,“ páčilo sa spracovanie aj prevedenie Valérii 
Pappovej.
    V ten istý deň, v piatok, bolo odohrané ešte 
jedno súťažné divadelné predstavenie. Na pó-
diu sa s hrou Dávid predstavilo tanečné diva-
dlo ATaK z Bratislavy. Išlo o moderné zobra-
zenie života starozákonného kráľa Dávida. „Je 
to naozaj aktuálna téma. To, že človek padne, 
je úplne normálne, ale to, aby našiel cestu späť, 
to mi tak dáva silu a také povzbudenie, že člo-
vek sa musí neustále obracať k Bohu a prosiť 
ho, aby dokázal kráčať vpred,“ myslí si Jozef 
Gažík. V roku 2018 slávil ATaK 20. výročie 
svojho vzniku. Od začiatku je lídrom taneč-
ného divadla Pavol Danko, tanečník a reži-
sér, ktorý sa rozhodol spracovať aj tému kráľa 
Dávida: „Predstavenie Dávid vzniklo preto, 
lebo som už niekoľko rokov túžil prerozprá-
vať jeho životný príbeh cez žalmy. Dávid bol 
veľký tanečník. V písme je napísané: „a z celej 
sily tancoval pred Pánom“, tým že bol umelec, 
spisovateľ, spevák, hudobník, tak on je taká 
vyslovene divadelná bytosť. Veľmi dlho sme 
hľadali kľúč, ako to prerozprávať cez žalmy, ale 
naša drama turgička Zdenka Pašuthová je gé-
nius. Ona povyberala také žalmy, cez ktoré by 
sa ten príbeh dal rozpovedať, a vymyslela také 
mizanscény, kde po dlhých rokoch ATaK roz-
práva na javisku, a tie sú z knihy Samuelovej, 
kde je Dávidov príbeh prerozprávaný. Tie to 
tak štrikujú dokopy.“ 

Víťaz festivalu Gorazdov Močenok, tanečné divadlo ATaK s hrou Dávid.
Foto: Michal Lašut

   Súťažná časť festivalu pokračovala v sobotu 
posledným súťažným predstavením. Predsta-
vil sa v ňom divadelný súbor Bebčina pri Zá-
kladnej umeleckej škole Štefana Baláža v Novej 
Dubnici. Mladí Dubničania si zahrali inscená-
ciu Hoď! podľa námetu Jozefa Kronera. Reži-
sérskej taktovky sa ujala Miriam Martináková. 
Hlavnou myšlienkou hry bolo zamyslenie sa 
nad tým, prečo v sebe niektorí ľudia pestujú 
zlobu a zlo aj konajú. „Bolo to nesporne veľmi 
zaujímavé predstavenie a mám pocit, že veľmi 
náročné pre diváka. Skutočne je hodno vidieť 
takéto predstavenia a máme tú česť vidieť aj 
takéto výborné predstavenia na Gorazdovom 
Močenku,“ pochvaľovala si Jolana Lenčéšová.
Mladí herci súboru Bebčina majú okolo 20 ro-
kov a obdobie, ktoré stvárnili, môžu poznať iba 
z rozprávania, napriek tomu sa do študovania 
príbehu s nadšením pustili, aby ho dokázali 
verne stvárniť. „Táto téma sa mi s nimi spraco-
vávala veľmi dobre, pretože to sú akurát decká, 
ktoré, keď sme začali robiť túto inscenáciu, za-
čali voliť, vnímať politickú situáciu a pre ne je 
to niečo nové, pretože sú v tom veku, keď sa 
môžu tiež vyjadriť k tomu stavu na Slovensku, 
tak ich to veľmi zaujímalo,“ potvrdila dobrú 
spoluprácu s mladými hercami režisérka Mi-
riam Martináková. 
   Potom nasledovalo úplne posledné divadel-
né predstavenie tohtoročného Gorazdovho 
Močenka – nesúťažné predstavenie domáceho 
divadelného súboru Svitá, ktorý sa predstavil 
s hrou Svitá o medzigeneračných vzťahoch. 
Bezprostredne po dohraní poslednej inscená-
cie sa uskutočnilo vyhodnotenie festivalu. Zú-
častnili sa ho zástupcovia všetkých divadelných 
súborov z letnej aj jesennej časti festivalu. Súťaž-
nú časť festivalu zhodnotil predseda poroty Pe-
ter Weinciller. Zároveň upozornil na upadajúci 

záujem divadelných súborov tvorivo sa veno-
vať kresťanským témam a rozvíjať tento druh 
divadla. „Som rád, že stále sú súbory, ktoré sa 
venujú témam, ktoré by sme mohli nazvať kres-
ťanským divadlom, a myslím si, že je dôležité 
robiť tú osvetu širšie, že budeme musieť nao-
zaj zachytiť viacero súborov z celého Slovenska 
a viac ich nejakým spôsobom motivovať, aby 
sa týmto témam venovali. Je to tematický fes-
tival, čiže mali by sme viac apelovať, aby v tom 
umeleckom vyjadrení bolo práve to, že chceme 
hovoriť o niečom, čo sa nás bytostne dotý-
ka,“ vyjadril svoj názor predseda poroty Peter 
Weinciller.
     Počas samotného vyhodnotenia sa všetci prí-
tomní dozvedeli verdikt poroty – na 3. mies-
te sa v tomto roku umiestnil divadelný súbor 
Bebčina s hrou Hoď!, na 2. mieste sa umiest-
nili mladí Divadelní Panteri z Nitry a víťazom 
festivalu sa stalo tanečné divadlo ATaK s hrou 
Dávid. „Za hlavného organizátora Obec Moče-
nok chcem povedať, že tohtoročný festival Go-
razdovho Močenka sme rozdelili na dve časti. 
Bolo to nutné z hľadiska organizácie, pretože 
viacero divadelných súborov v letnom termíne 
nemohlo prísť. Vzhľadom na to, že sme chceli 
umožniť týmto súborom zúčastniť sa a vystúpiť 
na festivale, pristúpili sme k takémuto riešeniu. 
Ja som veľmi pozorne počúval všetkých tých, 
ktorí sa festivalu zúčastnili, počúval som aj 
predsedu poroty a myslím si, že načrtol niek-
toré veci, ktoré treba do budúcna v súvislosti 
s festivalom riešiť tak, aby sme zabezpečili aj 
dostatok súťažiacich, aj primeranú kvalitu, 
ktorá prináleží nášmu festivalu,“ konštatoval 
po skončení 26. ročníka festivalu starosta obce 
Roman Urbánik.

Marcela Lenčéšová
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Muzikál
MAČKY

  Dňa 2. decembra 2018 vede-
nie OZ Rubín zorganizovalo 
návštevu divadla Nová scéna, kde 
sa odohral muzikál Cats (Mačky), 
a tak v popoludňajších hodinách 
autobus plný kultúry chtivých členov 
a ich rodinných príslušníkov vyrazil 
do Bratislavy.

    Podľa internetovej stránky Novej 
scény  bol muzikál Cats od svojej 
svetovej premiéry v roku 1980 hraný 
vo viac ako 30 krajinách, preložili 
ho do 15 jazykov, vďaka čomu ho 
videlo viac ako 73 miliónov divákov. 
Divákov očarí najmä úžasná hud-
ba od skladateľa Andrewa Lloyda 
Webera, ktorý vytvoril aj muzikály 
ako Evita či Jesus Christ Superstar. 
Mnohým ľuďom sa s týmto muziká-
lom spája jeho najväčší hit Memory, 
ktorý bol niekoľkokrát prespievaný, 
napríklad aj americkou speváčkou 
Barbrou Streisand. Ako ďalej uvá-
dza stránka Novej scény, ide o jeden 
z najdlhšie hraných muzikálov 
na svete. Ako prvý prekonal všetky 
rekordy uvádzania na Brodwayi 
v New Yorku (takmer 20 rokov bol 
nepretržite hraný) a vo West Ende 
v Londýne (21 rokov bol nepretržite 
hraný, zaznamenal vyše 9-tisíc 
repríz).

     Dej sa začína o polnoci v zat-
vorenom starom obchodnom dome 
v Londýne. Stretávajú sa tam mačky 
na mačacom bále. Ten sa koná 
raz do roka počas jasnej, čarovnej 
noci. Mačací prorok Staroslav 
Vznešený má počas tejto bálovej 
noci zázračnú moc, vďaka ktorej sa 
môže ním vyvolená mačka dostať 
do mačacieho raja. Každá mačka mu 
v tú noc rozpráva svoj životný príbeh 
a snaží sa ho presvedčiť, aby si ich 
vybral do mačacieho neba...

   Spev, hudba, tanec s akrobatickými 
prvkami nás všetkých chytili za srdce! 
Neutíchajúci standing ovation ukončil 
tento muzikál na Novej scéne!

Vďaka za krásny zážitok! 

  Darina Štangová
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Úcta k starším
 Každoročne v októbri vedenie obce organizuje stretnutie so seniormi, ktorí 
v danom roku slávia okrúhle životné jubileum. V tomto roku si vedenie obce uctilo 
seniorov v nedeľu 21. októbra. Aj touto formou sa im chcelo poďakovať za ich prínos 
pre spoločnosť. Program pripravený pri tejto príležitosti sa začal v kultúrnom dome 
vystúpením detí zo základnej umeleckej školy v našej obci, ktoré predviedli svoje 
talenty v hre na klavír, husle a v speve. Pokračoval divadelným predstavením v podaní 
detského divadelného súboru Svitá z našej obce. Po skončení kultúrneho programu 
sa seniori presunuli do spoločenskej sály, kde ich privítali starosta obce Roman 
Urbánik, farár farnosti Peter Michalov a predseda sociálnej komisie Jozef Šuvada, 
ktorí sa prítomným zároveň prihovorili a poďakovali sa im za ich celoživotné aktivity 
v prospech nás všetkých. Prítomným oslávencom potom odovzdali malé spomien-
kové darčeky. Po občerstvení sa v sále rozprúdili družné rozhovory.
  Najstaršou občiankou našej obce je Katarína Suchá, ktorá v tomto roku oslávila 
už 96. narodeniny. Napriek pokročilému veku nestráca pani Suchá nič zo svojho 
životného optimizmu a, samozrejme, ani pri tejto príležitosti jej nechýbala, ako 
vždy, dobrá nálada a pre každého, kto sa s ňou chcel porozprávať, mala milé slovo 
a úsmev. „Tak už teraz mám toľko rokov ako Mojžiš,“ – povedala nám s úsmevom 
pani Suchá – „ale dá sa to vydržať, ešte keď takto môžem chodiť. Vydržala som 
doteraz a dá sa to vydržať, aj keď niekedy na posteli, kým som medzi mladými. Už 
mám aj prapravnúčatá, tak už musím byť stará, keď mám prapravnúčatá.“ 
      Dobrú náladu a radosť mali aj o niekoľko rokov mladší oslávenci, ktorí si prišli toto 
nedeľné popoludnie užiť v kruhu priateľov a známych napriek tomu, že každý z nich 
má nejaké starosti a problémy. „Som veľmi vďačný vedeniu obce, že takéto podujatie 
robí, pretože nie je to nejaká zásluha dožiť sa napríklad sedemdesiatky, to má každý 
od Boha dané, takže či si vôbec zaslúžime takú pozornosť, mám pochybnosť trošku. 
Ale je tu pohoda, výborne sa bavíme a srdečná vďaka všetkým tým, ktorí sa o to 
pričinili a každý rok si uctia tých skôr narodených, ďakujeme,“ bol výborne nalad-
ený oslávenec Ernest Karlubík. „Nikoho som dlho nevidela, veď nikde nechodím. 
Páči sa mi toto podujatie. Preto sme prišli. Aby som videla priateľov a známych, veď 
už pomaly nepoznám ani tých, čo som poznala voľakedy. Čo narobíme, starneme,“ 
konštatovala s úsmevom Margita Pecháčová.
    Prejavovanie úcty všetkým oslávencom v seniorskom veku berie starosta obce ako 
samozrejmosť a každoročne sa s nimi rád stretne a vypočuje si ich veselšie či smut-
nejšie životné príbehy. „Dnes sme sa stretli so všetkými oslávencami, ktorí prijali 
naše pozvanie a mohli prísť do spoločenskej sály obecného úradu, kde sme pre nich 
zorganizovali toto podujatie. Súčasťou podujatia bol aj kultúrny program v kinosále. 
Chcem sa poďakovať všetkým účinkujúcim aj všetkým tým, ktorí toto stretnutie zor-
ganizovali, a verím, že naši seniori sa tu cítili dobre a bolo to pre nich aj spestrením 
ich každodenného života,“ tešil sa zo stretnutia s občanmi starosta Roman Urbánik.                                                         

Marcela Lenčéšová

Aktuality z obce
V rámci októbra – mesiaca úcty k starším navštívil starosta obce 
Roman Urbánik kluby a inštitúcie pracujúce so seniormi. V utorok 16. ok-
tóbra sa zišiel s členkami klubu dôchodcov, ktoré si pri tejto príležitosti pri-
pravili aj krátky kultúrny program. Vo svojom príhovore sa im poďakoval 
za prínos spoločnosti a ich aktivity aj vo vyššom veku.
V ten istý deň starosta obce navštívil aj klientov domova dôchodcov Milosrdného 
samaritána v Močenku. Klienti sa tešili z návštevy starostu, s ktorým sa mohli 
porozprávať o svojich každodenných radostiach i starostiach, rovnako ako 
z návštevy speváckej skupiny z Cabaja-Čápora, s ktorou si mohli zaspievať známe 
ľudové piesne.                                                                                       Marcela Lenčéšová
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Obecné štipendium bolo odovzdané
     V piatok 23. novembra 2018 bolo v obradnej sieni obecného 
úradu udeľované najlepším študentom z našej obce obecné šti-
pendium. Záujemcovia o pridelenie jednorazového obecného 
štipendia si na základe všeobecne záväzného nariadenia obce 
mohli podať žiadosť o pridelenie štipendia za uplynulý školský 
rok. V tomto roku o štipendium žiadali štyri študentky. Dve 
z nich štipendium získali. V úvode podujatia sa im prihovoril 
a privítal ich starosta obce Roman Urbánik. Potom starosta 
Močenka spolu s predsedníčkou komisie pre školstvo, mládež 
a šport Andreou Benkovou a hlavným kontrolórom obce Ladisla-
vom Fúskom odovzdal štipendiá a darčeky. Najlepší prospech 
mali v uplynulom školskom roku Miroslava Sýkorová, študentka 
Slovenskej technickej univerzity v Bratislave, ktorá štipendium 
získala už po tretí raz, a Barbora Kasalová, študentka Slovenskej 
poľnohospodárskej univerzity v Nitre. „Je príjemné, keď obec 
ocení moju snahu v škole. Okrem školy ma ocení aj obec, čo nie 
je samozrejmosťou a čo mi závidia spolužiaci. Bola by som rada, 
keby sa nás tu každý rok stretávalo viac a viac. Bolo by to veľmi 
pekné,“ tešila sa z odmeny za svoju snahu Miroslava Sýkorová. 
„Určite ma to motivuje dosahovať ešte lepšie výsledky. Ešte by sa 
tam dalo niečo zlepšiť. Ak niekto ocení to, čo robím, tak potom 
ma to povzbudí,“ vyjadrila sa k téme Barbora Kasalová. 
  Darčekové poukážky do kníhkupectva získali ďalšie dve pri-
hlásené študentky Silvia Lovásová, študentka Univerzity 
Komenského v Bratislave, a Michaela Dobišová, študentka 
Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre. „Je to určite výborná 
skúsenosť takto sa zapojiť do súťaže o získanie štipendia. Je to 
motivácia a treba sa o to pokúsiť. Je to také zadosťučinenie za ten 
odštudovaný rok,“ bola spokojná Silvia Lovásová. „Som rada, že

som mohla byť dnes medzi ocenenými. Vybrala som si bakalárku 
o Močenku, takže tento rok budem spolupracovať s obecným 
úradom. Teším sa na spoluprácu,“ dodala Michaela Dobišová. 
Komisia pre školstvo, mládež a šport každoročne vyberá z po-
daných žiadostí o štipendium najlepších študentov. Predsedníč-
ka Andrea Benková si váži všetkých, ktorí majú dobré študijné 
výsledky, a nabáda aj ďalších študentov, aby sa prezentovali a po-
slali v budúcom roku žiadosť o štipendium: „Tento rok nám priš-
lo menej žiadostí. Posudzovali sme štyri, vlani to bolo sedem, 
čiže prácu sme mali tento rok jednoduchšiu, ale rozhodovali 
tisíciny za desatinnou čiarkou. Tieto študentky boli výborné 
a chcem odkázať aj ďalším, aby sa prihlasovali. Kritériá sú sta-
novené vo VZN o prospechovom štipendiu. Chceme, aby tých, 
z ktorých vyberáme, bolo viac.“ Radosť z toho, že každoročne je 
zo strany študentov záujem o získanie jednorazového prospecho-
vého štipendia, netajil ani starosta obce, ktorý sa tešil, že už po 
tretí raz mohol štipendium odovzdať tým najusilovnejším štu-
dentom. „Som veľmi rád, že táto myšlienka našla svoje uplatne-
nie v živote našej obce, pretože je dôležité podporovať mladých 
ľudí, ktorí dosahujú vynikajúce študijné výsledky a aj takto sa 
pripravujú na svoje budúce povolanie a zároveň aj reprezentujú 
našu obec a robia dobré meno nielen sebe, ale aj nám všetkým,“ 
netajil radosť z toho, že máme v obci šikovných študentov, sta-
rosta Roman Urbánik. 
   Príjemnú atmosféru na podujatí dotvoril žiak močenskej 
základnej umeleckej školy Andrej Holubjak, ktorý prítomným 
zahral dve klavírne skladby. Po oficiálnej časti sa v obradnej sieni 
rozprúdila živá priateľská debata medzi študentkami, vedením 
obce, poslancami a hosťami podujatia.

Marcela Lenčéšová

Testovanie piatakov
     Streda 21. novembra 2018 patrila na všetkých základných školách na Slovensku testovaniu piatakov. Vedomostné testovania 
na základných školách zabezpečuje Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania (NÚCEM), ktorý pre žiakov, ktorí v tomto 
roku postúpili na druhý stupeň, pripravil sériu úloh zodpovedajúcich prebratému učivu. Na takmer 1 500 školách, medzi ktoré patrí 
aj základná škola v Močenku, boli preto formou testov preverované vedomosti piatakov z matematiky a slovenského jazyka a lite- 
ratúry. Dôraz bol kladený okrem zistenia stavu vedomostí žiakov na logické myslenie, čítanie s porozumením či aplikáciu poznatkov 
v praktických súvislostiach.
     Deti najprv absolvovali test z matematiky a potom zo slovenského jazyka a literatúry. Na testovanie sa na hodinách slovenčiny 
a matematiky pripravovali priebežne už od septembra. „Úlohy typovo boli také, ktoré sme preriešili, venovali sme sa tomu aj s pani 
učiteľkou Ridzoňovou, testovali sme naše deti skoro každú hodinu. Pre decká to bola taká prvá životná skúška pri vstupe na druhý 
stupeň. V devine už budú ostrieľaní, lebo budú vedieť, ako to bude prebiehať. V piatom ročníku je to skôr taký tréning a už v devine 
ide o veľa, lebo im ide o to, aby mali dostatok bodov,“ myslí si matematikárka Jana Urbanová Lišková. „Piatacky monitor nepovažu-
jem až za taký dôležitý. My máme svoje spôsoby, ako zistiť, či naše decká niečo vedia alebo nie. Nepotrebujeme na to celoslovenské 
testovanie. No ale keď už to prišlo, tak sme sa zodpovedne pripravili,“ pridal svoj názor aj slovenčinár Radoslav Novelinka.
Napriek tomu, že každé dieťa obľubuje iný predmet a niektoré majú nadanie na matematiku, iné na jazyky, vzácne sa zhodli 
v odpovedi na otázku, ktorý test bol jednoduchší. „Matematika bola ľahšia,“ bola stručná Lea. „Nebolo to veľmi ťažké, bolo to celkom 
ľahké, ale asi z matematiky to bolo ľahšie,“ myslí si Samo. „Na matematike to bolo ľahké, ale na slovenčine trochu ťažké,“ zhodla sa 
so spolužiakmi Laura. „Matematika podľa mňa bola ľahšia ako slovina,“ doplnil Lukáš. Pre testujúcich piatakov bola vyhradená celá 
tretia budova školy, aby ich počas vypracovávania úloh nič nerušilo. „Niektoré detičky v 5. ročníku strach znášajú horšie. Stalo sa 
nám, že sa nám aj rozplakali deti, čo už deviataci nerobia, ale je to z toho dôvodu, že oni sa prvýkrát stretli s takýmto testovaním. 
Deviataci sú starší, sú už ostrieľanejší a stres zvládajú lepšie,“ – konštatovala po testoch koordinátorka podujatia Miriam Sklenárová 
„Testovanie prebehlo podľa pokynov NÚCEM-u, detičky boli veľmi zodpovedné a snaživé. Chcela by som poďakovať aj učiteľom, 
ktorí ich pripravili, a spoluorganizátorom, že dnešný deň prebehol bez problémov.“ Výsledky testov budú na jednotlivých základných 
školách známe v decembri, v papierovej forme sa k žiakom dostanú v januári 2019.

Marcela Lenčéšová
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V týchto dňoch si pripomí-
name 25. výročie, čo nás 
navždy opustil náš dobrý 
otec, dedko a pradedko 
Alexander Šimko a 15. výročie, 
čo nás opustila naša dobrá 
mama, babka a prababka  
Vilma Šimková, rod. Buchová. 
 

   
S láskou a úctou spomína syn 
Stanislav s manželkou, vnuč-
ka Zuzka a vnuk Stanislav 
s rodinami.

Ďakujeme všetkým príbuz-
ným, priateľom a známym, 

ktorí sa dňa 18. 10. 2018 pri-

šli naposledy rozlúčiť s naším 
drahým manželom a oteckom 
Jozefom Šimkom. Ďakujeme 
za prejavy sústrasti a kvetino-
vé dary. Smútiaca rodina.

,,Odišiel si tíško, ako odchá-
dza deň, v našich srdciach 
ostáva spomienka len.
Čas ubieha a nevráti, čo vzal,
stále je ťažko a smutno 
všetkým nám.“
Dňa 29. 12. 2018 si pripome-
nieme 1. smutné výročie 
úmrtia nášho drahého 
Patrika Lenického. S láskou 
spomína manželka
a synovia, rodičia, 
brat, sestra s ro-
dinou, svokrovci, 
švagrovci, švagri-
né a ostatná rodina. Kto ste 

ho poznali, venujte mu tichú 
modlitbu.

,,Prestalo srdiečko tĺcť, presta-
li ústa sa usmievať, budeme 
tatinko drahý, stále na teba 
spomínať.“ Dňa 23. 12. 2018 

uplynie prvé výro-
čie, čo nás navždy 
opustil Jaroslav 
Sabo. S láskou 
a úctou spomínajú 
deti, vnúčik Peťko 

a ostatná rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa 
dňa 19. 11. 2018 prišli napo-
sledy rozlúčiť s našou sestrou 
Júliou Kollárovou. Ďakujeme 
za prejavy sústrasti a kvetino-
vé dary. Smútiaca rodina.

Dňa 31. 12. 2018 uplynie už 
5 rokov, čo nás navždy opus- 
tila naša mama, babka 
a prababka Mária Straňáková. 
Kto ste ju poznali, venujte je 
spolu s nami tichú spomienku. 
Smútiaca rodina.

,,Sú veci, ktoré nemôžeme mať.
Sú slová, ktoré nemôžeme 
povedať.
Sú sny, ktorých sa musíme 
vzdať.
Sú ale spomienky, ktoré nám 
nikto nemôže vziať.“

Dňa 23. 12. 2018 
si pripomenieme 
25. výročie, čo nás 
navždy opustil 
manžel, otec, ded-

ko a pradedko Michal Buch. 
S láskou spomína celá rodina.

SMÚTOČNÉ OZNAMY

Spomienka 
na      školských 
bratov
  V utorok 16. októbra sa na hornom 
cintoríne konala pietna spomienka 
na školských bratov, ktorí v našej obci 
do polovice minulého storočia pôsobili 
ako učitelia. Školskí bratia boli členovia 
Rádu bratov kresťanských škôl, ktorý 
založil svätý Ján de La Salle. Niekoľko 
z nich je pochovaných na našom cin-
toríne a práve na mieste ich posledného 
odpočinku sa stretli veriaci, ich žiaci a or-
ganizátori tohto podujatia – zástupcovia 
farnosti a občianskeho združenia Benes-
co, aby si uctili ich pamiatku. „Som veľmi 
rád, že taká spomienka na školských 
bratov sa koná. Sú to vlastne učitelia, to 
znamená, že učili našich predkov, zan-
echali tu svoj život, zanechali tu svoje na-
jlepšie roky pre to, aby niečo odovzdali, 
a to prijímame až do týchto chvíľ od nich,“ 
konštatoval nesporný prínos školských 
bratov farár našej farnosti Peter Michalov.
   Školskí bratia prišli do našej obce pred 
90 rokmi a pôsobili tu 22 rokov. Napriek 
tomu v Močenku žije ešte dosť žia-
kov, ktorých učili, a hoci sú to už páni 
v rokoch, živo si spomínajú na svojich 
učiteľov z prvých ročníkov školy. „Dosť 
nás naučili. Keď sme aj nevedeli, tak sme 
museli zostať po škole. Chceli nás naučiť, 

aj keď sme to niekedy nechápali alebo 
sme si nenapísali úlohu dobre. Viedli 
nás k tomu, aby sme si povinnosti plni-
li tak, ako treba,“ spomínal na svojich 
prvých učiteľov Alexander Habdák. „Ja 
sa na to veľmi dobre pamätám. Chodil 
som do prvej triedy a veľmi dobre učili. 
Učili ma až do Barbarskej noci. Po Bar-
barskej noci prišli štátni učitelia a zaniklo 
to. Oblečení chodili cirkevne, ale venovali 
sa aj civilnému životu. Mňa učil milý brat 
Kopas a on bol veľký fotograf, viedol aj fo-
tografický krúžok,“ pridal svoje spomien-
ky Štefan Fica.
  Nasledujúci deň, 17. október, bol 
venovaný zakladateľovi Rádu školských 
bratov svätému Jánovi de La Salle. 
V priestoroch Orlovne, kde sa nachádzala 
škola, kde školskí bratia vyučovali, bola 
odhalená busta tohto svätca. Podujatia sa 
v rámci vizitácie farnosti zúčastnil aj Otec 
biskup Viliam Judák, ktorý bustu svätého 
Jána de La Salle požehnal. „Je to veľmi 
šľachetné dielo, že nezabúdate, Močenča-
nia, na týchto ctihodných otcov, ktorí sem 
priniesli veľa vo vzdelanosti a v kultúre 
a dali aj veľa osobností cirkvi, ktorí pôso-
bili nielen na Slovensku, ale aj v zahraničí. 
Želal by som si, aby sa opäť do Močenka 
vrátili,“ vyjadril sa k téme Viliam Judák.
   Podujatie poctili svojou návštevou aj 
školskí bratia z Bratislavy, kde je rád stále 
činný. „Kongregácia vznikla vo Francúz-
sku okolo roku 1680. Zakladateľ školských 
bratov svätý Ján de La Salle bol bohatý 
francúzsky šľachtic, ktorý určite v začiat-

ku nemal zámer venovať sa tomuto druhu 
služby pre cirkev a pre svet. Hovorí sa, že 
to bolo náhodné, ale my veríme, že išlo 
o prozreteľné stretnutie, keď stretol jed-
ného muža, ktorý ho požiadal, aby pomo-
hol založiť školu pre chudobných chlapcov 
v Remeši. On sa ujal tejto úlohy a netušil, 
že to je len začiatok a bude to prinášať 
ovocie v mnohých školách. Dnes máme 
na svete bratov v 80 krajinách sveta 
a v školách máme zhruba milión žiakov 
a študentov,“ ozrejmil vznik rádu školský 
brat Gregorz Fietko z Bratislavy.
    Spomienkové podujatie spojené s od- 
halením busty svätého Jána de La Salle 
zorganizovalo občianske združenie Bene-
sco v úzkej spolupráci s farnosťou. „Otec 
biskup Viliam Judák požehnal pamät-
ník svätého Jána de La Salle s bustou, 
ktorá bola pôvodne počas účinkovania 
školských bratov umiestnená v biskups-
kom kaštieli, kde bratia mali svoj kláštor. 
Myslíme si, že takéto významné výročie 
si treba pripomenúť najmä preto, že rady 
tej staršej generácie, ktorú bratia učili, 
čiže páni nad 75 rokov, sa zužujú a pa- 
miatka bledne. Preto si to ich krásne dielo, 
ktoré v tejto obci vykonali, chceme tým-
to pamätníkom pripomínať,“ vysvetlil 
štatutár občianskeho združenia Benesco 
Juraj Lenický. Okrem busty sa v areáli 
Orlovne nachádza aj informačná tabuľa 
pripomínajúca činnosť školských bratov 
v našej obci.

Marcela Lenčéšová
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Predseda TJ Slovan Duslo Šaľa – oddielu karate – Igor Bleho touto cestou srdečne ďakuje sponzorom pánovi Jozefovi Benčíkovi a pánovi 
Borisovi Bludovičovi za podporu pri organizácii majstrovstiev Slovenska v karate a kobudo, ktoré sa konali 10. novembra 2018 v Šali.

     Močenský klub karate sa v októbri zúčastnil ďalšej zo série 
súťaží. Tentoraz to boli otvorené majstrovstvá Západoslovenského 
zväzu karate mladších a starších dorastencov, juniorov a zároveň 
1. kolo Pohára západoslovenského zväzu karate. Konali sa 21.ok-
tóbra 2018 v Topoľčanoch. Zúčastnila sa ich pätica pretekárov.
 Klub získal dve druhé miesta – v kata bola druhá Petra Maláriková 
a v kumite na striebornej pozícii skončila Hana Horňáková. 
Členovia klubu si vybojovali aj tri tretie miesta – v kumite bola 
tretia Petra Maláriková a v kata získali bronzové umiestnenie Mi-
chal Hanák a Peter Sabo. Blahoželáme.

Marcela Lenčéšová

Vyhodnotenie jesennej časti 
ročníka 2018/19 FK Močenok

     Tímy klubu FK Močenok odohrali jesen-
nú časť sezóny 2018/2019. Niektoré obsa-
dili popredné miesta v tabuľkách svojich 
súťaží, iné sa ocitli na ich opačnom konci.
Svoje prvé súťažné zápasy odohrali 
pod vedením Martina Žišku najmenší fut-
balisti U9. Sú najmladším tímom súťaže 
a po jeseni im patrí 5. miesto.
U11 s trénerom Gabrielom Vrbom 

po minuloročnom suverénnom víťazstve v súťaži sú po jeseni opäť 
na jej čele. Hráči U11 Damian Biliczký a Miloš Bleho reprezentujú 
aj ObFZ Nitra, kde patria k najlepším hráčom výberu.

Gabriel Vrba vedie aj kategóriu U13, ktorá je po jesennej časti 
bez straty bodu a so skóre 77:8 kraľuje IV. lige. Adam Packa, Adam 
Hipp a Jakub Žiška patria aj k oporám tímu ObFZ Nitra U12.
Zverenci Radoslava Dicséra – starší žiaci U15 – prezimujú 
na štvrtom mieste IV. ligy.
Nováčik krajskej súťaže dorast U19 s Danielom Čiernikom skončil 
po jesennej časti na 12. mieste z celkových 14. Zažiaril však jeho 
kapitán Matúš Nagy, ktorý sa stal najlepším dorastencom ObFZ 
Nitra.
A-mužstvo malo v VI. lige po 8 kolách iba 5 bodov, a preto nasta-
la zmena na trénerskom poste, keď Milana Lenického vystriedal 
Czaba Sztrecsko. Po 15 kolách tímu patrí 15. pozícia so 14 bod-
mi. V zimnej prestávke prišlo opäť k výmene trénera. Klub vedie 
úspešný tréner mládeže Gabriel Vrba, ktorý je odhodlaný posunúť 
A-mužstvo vyššie a potešiť močenských fanúšikov.

Miloš Bleho, predseda FK

V TOMTO PREDVIANOČNOM ČASE VÁM PRAJEM PEKNÝ DEŇ
    Na západe nič nového. Teda, v tomto prípade na našom obecnom úrade. Občan rozhodol. Pán starosta môže pokračovať v začatej 
práci a novozvolený poslanecký zbor plný elánu by mu v tom mal pomáhať. Prvé slávnostné zastupiteľstvo býva módnou prehliad-
kou: pani poslankyne prichádzajú v krásnych šatách, s peknými účesmi a ich kolegovia sú hotoví fešáci, niektorí v nových kabátoch, 
skrátka sú tip-top. Všetkým za celú obecnú políciu a kamerový systém blahoželám. Za odvahu kandidovať si to zaslúžia.
   Úroda je pozbieraná, vinohradníci sú v očakávaní, aké budú „pesničky“, či smutné alebo veselé! Veselý bol aj úsmev majiteľky 
peňaženky, keď jej ju poctivý nálezca odovzdal aj s obsahom, ktorý v nej mala. Trochu trpký bol výraz občianky, ktorá si z roz- 
tržitosti zabudla zobrať peniaze, ktoré jej vydal bankomat. A nálezca dodnes mlčí a mlčí. Žalostný bol aj pohľad na babičku, ktorú 
podvodníci pripravili o jej úspory. Ale už sú tieto osoby v rukách spravodlivosti – aj vďaka nám kamerám a príslušníkom obecnej, 
ale hlavne štátnej polície. Po čase sa babičke vráti úsmev a dúfam, že dostane naspäť aj peniaze.
Blížia sa dlhé jesenné a zimné večery. Dve seniorky pod mojím stanovišťom rozoberali nedávnu minulosť, keď sa „drápalo“ perie. 
Tam sa dalo dozvedieť skutočne všetko o dianí v obci. Kto s kým, ktorá od koho a prečo Jano a nie Jožo...
Momentálne je nuda, ale do konca roka je ešte ďaleko. Sezóna burčiaku a mladého vínka je v plnom prúde. A „domáce“ ešte kvasí 
pred odchodom do páleníc. Je treba sa na chvíľu zastaviť, ale nie ako dvaja cyklisti minule. Problém bol postaviť sa a ísť ďalej a pani 
krčmárka mala z toho obrovský zážitok.
    Treba sa odreagovať od každodenných povinností. Uctili ste si pamiatku svojich najbližších, ktorí už nie sú medzi vami. Cintoríny 
sú ešte stále rozsvietené, hroby krásne upravené. Moje kamošky zaznamenali, ako sa celé rodiny stretávali na pietnych miestach. 
Emócie a nejaká-tá slzička patria v tom čase k spomienkam na tých, ktorí nás opustili a veľmi nám chýbajú.
Pokiaľ nám počasie dovolí, treba to využiť na prechádzky s najbližšími, láskami, vnúčatkami. Ešte zazimovať záhradky, záhrady 
a pri šálke čaju či kávy, alebo poháriku začať bilancovať.
    Za celý náš kolektív chcem poďakovať celému vedeniu obce za podmienky, ktoré máme vytvorené, OO PZ za bezproblémovú 
a príkladnú spoluprácu, vám občanom za to, že nás akceptujete. Aj keď vidíme, čo by niektorí nechceli, nie je náš zámer vás sledovať. 
Sme tu pre vašu bezpečnosť.
    Drahí Močenčania, sú tu najkrajšie sviatky rodiny – „Vianoce“. Tie nie sú iba o darčekoch, ale sú hlavne o tom, aby bola rodina 
spolu. Prajeme vám pekné, štedré a hlavne pohodové vianočné sviatky. A aby bol rok 2019 lepší ako jeho predchodca.
Za celý kolektív obecnej polície a kamerového systému...                                                                     Vaša kamera (text: Ľubomír Kováč)

NADCHÁDZAJÚCE ŠPORTOVÉ UDALOSTI V OBCI:

22. december 2018 (piatok) • 8.00 h – športová hala
VIANOČNÝ FUTSALOVÝ TURNAJ

28. december 2018 (piatok) • 15.00 h – stolnotenisová herňa
VIANOČNÝ STOLNOTENISOVÝ TURNAJ
REGISTROVANÝCH HRÁČOV

29. december 2018 (sobota) • 10.00 h – stolnotenisová herňa
VIANOČNÝ STOLNOTENISOVÝ  TURNAJ
NEREGISTROVANÝCH HRÁČOV



 

Sídlo advokátskej kancelárie: 
Močenok, Švábska č. 1431/18

Kontakt:
tel: 037 655 28 33 

mobil: 0903 729 822
e-mail: judrvylimcova@gmail.com 

web: www.judrvylimcova.sk

Ponúka právne služby
a poradenstvo v oblastiach
• obchodné právo, vrátane práva
• obchodných spoločností
• pracovné právo
• občianske právo
• rodinné právo 
• správne právo
• vyhotovovanie zmlúv
  vymáhanie pohľadávok
• vypracovanie návrhov na 
  začatie konania a ďalších podaní 
  v konaniach pred súdmi,
  orgánmi štátnej správy
  a miestnej samosprávy 
• zastupovanie pred súdmi, orgánmi     
_štátnej správy a miestnej samosprávy

Novootvorený masérsky salón Erika Szabóová ponúka svoje masérske služby
v Močenku v budove zdravotného strediska.

Darujte sebe aj svojim blízkym zdravie a príjemné pocity získané masážou.
Otváracie hodiny: na objednávku, na tel. č. 0907 407 038

Profesionálne strihanie psíkov všetkých plemien. Kvalita, precíznosť, 
spokojnosť, zodpovednosť a odborný prístup, maximálna ochota, 
poradenstvo a prijateľná cena.
Tel. č.: 0905 559 708
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KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
Mlynská ��2 � 951 �1 Mo�enok

  (budova Zdravotného strediska)
tel.: 0902 709 552
 w  ww.mgs.sk

pomn�ky � hroby � nápisné dosky
�ele�obet�n. �áklady � odstránenie pôv. hrobov

renovácie p�sma � dopisovanie dátumov

NOVINKA 2019
mramorové  koberce  smúto�né dekorácie � 

�iroký výber farieb a tvarov 
náhrobných kame�ov a hrobov �o �uly

���
Ponúkame kvalitné prevedenie prác �a prijate�né ceny.
Radi vyhovieme aj náro�nej��m po�iadavkám �áka�n�ka.

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  a�  Piatok   9.00-12.00  1�.00-1�.00 hod.

 Sobota - na objednávku

Ponúkame na predaj byty v novostavbe v centre Močenka. Predpokladaný 
termín kolaudácie priestorov je júl 2019. Byty sa nachádzajú v poly-
funkčnom objekte na poschodí. Na prízemí budovy sa budú nachádzať ob-
chodné prevádzky a kancelárske priestory. Každý byt má samostatné parko-
vacie miesto. Viac informácií na stránkach www.mocenokbyty.sk,
alebo na tel. č. 0905 405 490.

ADVOKÁTSKA
KANCELÁRIA

JUDr. Lýdia Vylimcová

Močenok / časopis obyvateľov obce
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Podujatia sa zúčastnili aj rodinní príslušníci padlých vojakov.                                                                                                 Foto: Peter Sýkora

Udalosti vojen, ktoré má pamätník pripomínať, účastníkom 
priblížil starosta obce Roman Urbánik.                 Foto: Peter Sýkora

Počas odhalenia pamätníka tvorili čestnú stráž dobrovoľní hasiči 
vľavo Patrik Péter a vpravo Peter Pintér. Vedľa neho v historickej 
uniforme vojaka z I. svetovej vojny Jozef Rábek. Foto: Peter Sýkora

Piesne, ktoré spievali regrúti, keď išli na vojnu, zaspievali Močenskí speváci.                                                                    Foto: Peter Sýkora


